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Informace z jednání rady obce 

Rada obce schválila: 
 
- školení - práce s grafickými 

aplikacemi, které umožňují vytvoření 
obrázku, plakátu; 

- prodloužení smluv o veřejné službě 
pro 5 osob; 

- poskytnutí příspěvku 3.000 Kč na 
výsadbu stromů podél cyklostezky po 
konzultaci s p. Starým z Avesu 
ohledně druhu stromů pro výsadbu a 
prořezu stávajících stromů; 

- dodatek ke smlouvě č. 1 o závazku 
veřejné služby ve veřejné linkové 
dopravě v systému Pražské 
integrované dopravy na období 01. 
11. 2017 - 31. 10. 2019 s Valenta bus 
s.r.o. (roční příspěvek ve výši 
73 853,60 Kč); 

- podpis smlouvy o smlouvě budoucí o 
zřízení věc. břemene č. IV-12-
6022164 pro akci Do Brodců par.č. 
170/227 (věc. břemeno par. č. 1047/2) 
s Pešaut - montáže kabelů s.r.o.; 

- zápis pozemků vzniklých rozdělením 
pozemku par. č. 964/1, který je ve 
vlastnictví obce a to dle geometr. 
plánu č. 1252 -34/2017 pro rozdělení 
pozemků; 

- návrh rozpočtového opatření č. 
2/2018 a postupuje na jednání 
zastupitelstva obce; 

- vypracování dodatku ke smlouvě o 
provozování ČOV a předložení ke 
schválení Petru Koženému; 

- žádost o odkup části obec. pozemku 
par.č. 1041/1 ul. Do Zahrad a 
postupuje k projednání na zasedání 
zastupitelstva; 

- uzavření smlouvy budoucí o zřízení 
věc. břemene č. IE- 12-6008602 ul. 
Lipová, Dělnická – obnova kNN, 
umístění do země na pozemcích 
par.č. 1047/2, 170/32, 1023/6, 1023/7, 
1023/1, 1025/5, 1040/5, 1046, 
170/1,1040/7, 179/13, 168/1, st. 376/1 
s ČEZ Distribuce a.s.; 

- finanční nabídku na opravu pomníku 
padlých z 1. světové války; 

- program zasedání zastupitelstva dne 
18. 4. 2018; 

- Military klubu finanční příspěvek ve 
výši 25.000 Kč na oslavy osvobození  
7. 5. 2018 z rozpočtu na činnost 
místní správy; 

- stavbu - nová kabelová smyčka NN 
pro pozemek par.č. 571/5- žádost 
podala Meritum Kladno – Projekce 
s.r.o.; 

- místní šetření na základě žádosti o 
opravu obecního plotu na pozemku 
par.č. 38/6 sousedícího s pozemkem 
par. č. 21/7; 

- zřízení platebního terminálu pro 
obecní úřad; 

- par.č. 676/3, 676/22, 676/32; 
- uzavření smlouvy o smlouvě budoucí 

o zřízení věc. břemene – Dolní ul. 
par.č. 21/7 s ČEZ Distribuce a.s., č. 
smlouvy IV-12-6022323; 

- stavbu- pokládka optického kabelu 
v ul. Slánská, V Place, Před 
Přejezdem, žádost podala Aranea 
Network a.s.; 

- pacht části obec. pozemku par.č. 
1143- předzahrádka 20m2. 
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DESÍTKOVÁ VÝROČÍ BRANDÝSKA A OKOLÍ 
(pokračování z minulého čísla) 

 

r. 1918 – 100 let 
   Hned 1. ledna je vánice a smutno. Je čtvrtý rok Světové války a její konec je v nedohlednu.  
Přibývá stávek žádajících mír, konec války a chléb. 
   21. ledna všechny doly a hutě zastavily práci a na tábor lidu do Kladna se dostavilo 60 tisíc demonstrantů, 
do Prahy na tábor lidu 150 tisíc demonstrantů. 
   Horníci, mající svůj příděl uhlí, spolu s ženami a dětmi vozí do Prahy pytle s uhlím, kde je uhlí nedostatek a 
tam ho prodávají. Do Prahy se dopravují vlaky a zpět chodí většinou pěšky. 
   V létě na silnici ke Třebusicům srážely děti švestky. Ozbrojený voják, konající hlídku, křičel na děti, aby 
srážení nechaly. Ony neposlechly a dál srážely. Tu se voják rozhněval, sňal pušku a zamířil na hošíka. Tu 
hošík, asi šestiletý, se proti němu postavil, rozhalil kabátek a zvolal: „Zastřelte mě, když mám hlad!“ Voják 
odložil pušku a z očí mu vytryskly slzy. 
   28. října byl vyhlášen samostatný stát Republiky československé. V dalších dnech u všech nádražích čekají 
ženy na své milé, na otce a na syny. Co smutných scén se odehrává, když vrátivší se voják nemůže podat 
zprávu o nezvěstném spolubojovníkovi. 
   3. listopadu se v naší obci konala hlavní oslava. Mohutný průvod vyšel od školy, prošel obcí a ve 
Cvrčovicích se k němu přidali Sokolové. Ze školní zahrady promluvil k davu řídící učitel Karel Hluchý a horník 
Karel Kraus. Večer byly všude zábavy. 
   23. listopadu na schůzi obecního zastupitelstva bylo schváleno oddělení Cvrčovic od Brandýska. 
   11. dubna se narodil MUDr. Zdeněk Šašek. V chomutovské nemocnici byl až do 66 let primářem na 
chirurgickém oddělení. Jako lékař pracoval až do 81let! Zemřel v rodném Brandýsku ve věku 91 let.  
   V tomto roce důl Ferdinand přestává těžit na povrch. Uhlí se dále doluje, ale pod zemí se posílá do Dubí. 
 

r. 1928 – 90 let 
   V noci na 7. ledna silný vichr a déšť nadělaly mnoho škody, nejvíc na rozestavěných domkách pod Kolonií. 
Tam byly dokonce poraženy štíty, krytiny scházeny a stropy proraženy. 
   Na dole Theodor byl postaven stroj na dělání cihel z popela, kterého je tam dostatek. Popel se lisuje s 
příměsí vápna v kotli pod tlakem 7 atmosfér. Cihly jsou vzhledné a účelné.     
    16. dubna shořel úplně poslední domek s doškovou střechou v Brandýsku. Dům patřil Janu Valtrovi, 
č.p.12. 
   1. října v naší obci otvírá lékárnu M.Ph. Josef Konečný na místě, kde stojí doposud.  
   V tomto roce byl zhotoven pomník, věnovaný obětem Světové války.(tehdy se říkalo pouze Světová válka, 
nikdo neměl tušení, že přijde ještě další a hroznější světová válka). Pomník představuje truchlící matku. Stojí 
na školním pozemku u silnice mezi oběma staršími budovami školy. Celkem 14 mužů z naší obce padlo ve 
válce. Všichni občané, kteří se o výstavbu a dovoz pomníku zasloužili, odvedli práce zdarma.   
    

Josef Řemínek 
kronikář obce 

 

                                 SOCIÁLNÍ KOMISE – Akademie 3.věku 
Zábavná historie filmu 
V dalším pořadu Akademie třetího věku v Brandýsku bylo na programu téma Zábavná historie filmu. 
V kronice času jsme si prošli všechny hlavní etapy vývoje kinematografie. 
Dnes už třeba málokdo ví, jaké problémy přinesl hercům zvukový film. Poznali jsme prvního 
českého herce, který se ovšem idolem tehdejších žen nejspíš nestal.  
Speciálním bonusem bylo připomenutí děje a hlavních postav několika slavných protektorátních 
filmů: Katakomby, Přítelkyně pana ministra a Když Burian prášil. Soutěžní otázka tentokrát 
směřovala k slavným filmovým Oscarům. Víte, který film získal v celé historii nejvíce Oscarů? 
V sekci zajímavostí a kuriozit nejvíce pobavil film, na který si diváci brali do biografů spacáky. Jeho 
promítání totiž trvalo 85 hodin. 

                                                                                          Za sociální komisi  Ivona Černická 
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ČARODĚJNICE 2018 
 

Letošním Čarodějnicím 
předcházela menší       
předčarodějnická akce ve 
škole. Už v půl 9.ráno jsme 
my tři - já, Laduš a Irča 
vtrhly převlečené za  
čarodějnice do 1., 2. a 3. 
třídy naší ZŠ. Bylo legrační 
vidět, jak jsou děti opravdu 
překvapené a jak na nás 
reagují. Každé dítě dostalo 
pozvánku na 30.dubna s  

tím, aby přišlo převlečené za čaroděje nebo 
čarodějku ke kinu. Pak jsme se postupně 
přemístily do dalších tříd, ani tu 9. jsme si 
nenechaly ujít, i když tam už byla jiná atmosféra 
a my měly jiný „repertoár“.. :-D 

Ale nyní už k 
samotnému 
dni Čarodějnic. 
Slet byl 
naplánován na 
17. hodinu u 
kina. A 
opravdu 
přesně v celou 
se z našeho  

místního rozhlasu rozezněla písnička Petry 
Černocké Saxana. To byl pro nás pokyn, že 
můžeme vyrazit. Letos byl dlouhý průvod, proto 
jsme ho vedli přes celou vesnici, podél silnice, 
abychom byli pěkně vidět.  
V tomto hojném počtu jsme za chvíli dorazili na 
Vodárnu. Tam už nanás čekala krásná hranice 
s čarodějnicí na vrcholku, kterou pro nás 
připravili naši hasiči. 
Nejprve jsme si udělali společné foto, abychom 
měli všechny čarodějnice pěkně 
zdokumentované. Pak přišly na řadu soutěže – 
let na košťátku, hod kostí a plivnutí „jedovatým“ 
bonbónem. Následovala volba Miss a Missáka. 
Děti musely předvést, jak se umí do mikrofonu 
představit a něco málo o sobě říct. Někteří si 
povídali bez rozpaků, jiní se styděli, ale porota 
sestavená z hlavních čarodějnic se nakonec 
usnesla, že odměnu za odvahu a za krásné 
kostýmy prostě musí dostat všechny děti bez 
rozdílu. Možná je to trochu překvapilo, ale 
rozhodně neprotestovaly a ze sladkostí měly 
radost. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Děti si také 
průběžně mohly 
brát z našeho 
stánku buřtíky  
( letos z masny v 
Kolči )  a opéct si 
je buď samy nebo 
s rodiči na malém 
ohníčku.  
V půl osmé nám 
hasiči zapálili 
hranici. Vatra to  

byla krásná a plameny šlehaly pěkně vysoko.  
 
Dalo by se říct, že tím program pro děti skončil, 
ale spousta dětí ještě zůstala na retro 
diskotéce, na které jim dýdžej zahrál ještě 
několik písniček a ony musely uhodnout, z jaké 
pohádky píseň je. Nevěřili byste, jak málo dětí 
poznalo znělku např. z večerníčku Maxipes Fík.  
Po 21. hodině už byla diskotéka především pro 
dospělé. Hrály se písničky 70. a 80. let       a 
díky vsuvkám karaoke si ji, myslím, užila 
většina návštěvníků.  
Tato akce by se neobešla bez pomoci mnoha a 
mnoha lidí, proto děkujeme SDH Brandýsek, 
Rychlé rotě, všem, kdo měli na starost jídlo a 
pití, tzn. Jirkovi a Oliveru Vaňkovi, manželům 
Léblovým, rodině Provazníkových a panu 
Jaroslavu Uhrovi za vzorné nařezání a 
nasáčkování buřtů.  
 

Za kulturní komisi Ivona Černická 
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nebo Melrose Place. Od té doby se její hlas promítl 
do mnohých televizních seriálů i hollywoodských 
filmů. Stojí za připomenutí třeba Star Trek, Vřískot, 
Batman, Maverick, Nemocnice Chicago Hope, 
Taggart, Případy otce Dowlinga a další. Jejím 
hlasem k divákům promlouvaly častěji také Nicole 
Kidman, Jodie Foster, Cameron Diaz, Reese 
Witherspoon, Kathleen Turner nebo Fiona 
ve Shrekovi a mnoho dalších… V současnosti 
účinkuje v Divadle Palace, nebo v zájezdových 
divadlech Olgy Želenské či Julie Jurištové. 
Nepostrádá hudební sluch. Hraje na flétnu, klavír 
i kytaru. Má ráda tmu, hory /nejvýše byla ve 4500 
m.n.m./, dobré pivo a seskok volným pádem 
z letadla. Jejím životním partnerem je režisér Jan 
Pecha /*1971/, mají spolu dva syny, Kryštofa 
a Františka Kvida. I s Kamčou se znám osobně a to 
konkrétně z divadla Julie Jurištové, a proto moc 
dobře vím, že její hlas zní ve skutečnosti trochu 
jinak než v dabingu. Mluví nečekaně rychle, často 
se směje, je uvolněná a pohodová. A také moc 
dobře vím, jaká je to „držtička rozkecaná", a tak mi 
bylo hned jasné, že rozhovor s ní se nám jen na 
jednu stranu nevejde. Jana Vránová Kamilu 
Špráchalovou vyzpovídala loňský rok v říjnu před 
představením Do ložnice vstupujte jednotlivě, 
se kterým přijela k nám do Brandýska. 
 
JAK JSTE SE DOSTALA K DIVADLU? 
 

Úplně jednoduše! Moje maminka byla sice 
ekonomka, ale často statovala v Divadle 
Na Vinohradech, normálně řečeno dělala "křoví", 
takže jsme tam jako dítka dělaly odmalička křoví 
i my. Moje sestry to však nechytlo, mě ano, tak jsem 
se rozhodla, že budu herečka. Když jsem to 
oznámila rodičům, tak byli celkem v klidu, říkali, 
že se na hereckou školu stejně nedostanu. Ku 
podivu rodičů jsem se dostala, ale stejně jsem se 
po celou dobu studií učila u sestry těsnopis a 
matematiku, protože i tak nebylo nikde psané, 
že mě herectví bude skutečně živit. Bývala bych 
po maturitě na konzervatoři šla na vysokou školu. 
Ale nějak se to vymklo a u herectví už jsem zůstala. 
 
CO ŘÍKÁTE NA TEN NÁŠ BRANDÝSKÝ 
DIVADELNÍ SÁL? 
 

Já už jsem tady jednou hrála s divadelní společností 
Julie Jurištové. Byl to Molière a představení Chudák 
manžel a hráli jsme tu dokonce i v dobových 
kostýmech. Takže to tu znám! Já si připadám  jako 
ti vlastenci, kteří jezdili po hospodách a hráli 
divadlo. Dneska tu hrajeme v civilu, ale když jsme tu 
hráli Molièra v těch obřích sukních, málem jsme se 
v těch spodničkách nedostaly  

MAXIROZHOVOR  
S KAMILOU ŠPRÁCHALOVOU 

 

 
 

Herečka a dabérka, narozena 5. září 1971 /46 let/  
v Praze. 
Je dcerou stavebního inženýra Pavla Špráchala 
a ekonomky a herečky Ivany Špráchalové /Žena 
za pultem, Nemocnice na kraji města/. Má dvě 
sestry, Kateřinu a Kláru. Poprvé hrála v divadle 
ve čtyřech letech. Už jako malá měla ráda knížky 
a scénáře, tak se přihlásila do dramatického 
kroužku. Později vystudovala hudebně-dramatické 
oddělení Státní konzervatoře v Praze. Ještě 
za studií hostovala v Semaforu nebo v Divadle 
na Vinohradech, kde zaskakovala za těhotné 
kolegyně. Po dokončení konzervatoře získala stálé 
angažmá v Městských divadlech pražských a 
na jedné z jeho scén, v Divadle ABC, zůstala 
sedmnáct let. Tam se uvedla velmi slibně 
v inscenacích Manon Lescaut nebo Jak je důležité 
míti Filipa. V roce 2009 kvůli neshodám s novým 
vedením divadlo ABC opustila. Na přelomu 80. 
a 90. let začala spolupracovat s televizí a od té 
doby se objevuje ve velkých i malých rolích. Zahrála 
si v mnoha filmech /Chlípník, Boží pole s.r.o., Láska 
za milion/, v několika pohádkách /O třech stříbrných 
hřebenech, Lhát se nemá, princezno!/, 
v seriálech /Pojišťovna štěstí, Cesty domů, Ohnivý 
kuře/. Na divadelním jevišti se uplatnila hlavně 
v komediálním repertoáru domácích i zahraničních 
autorů /U nás v Kocourkově, Poprask na laguně, 
Charleyova teta, Ideální manžel, Slaměný klobouk/, 
příležitosti ale dostala i v dramatech světových 
klasiků /Ibsenova Nora nebo Gogolovy Mrtvé duše/, 
hrála také v muzikálech /Jeptišky/. Těžko najdete 
diváka, který by by její hlas nezaslechl v českém 
dabingu. 
K němu se dostala počátkem 90. let, kdy české 
televize zažívaly boom v přílivu zahraničních filmů a 
seriálů. Začínala v seriálech Krok za krokem, 
Beverly Hills 902 10 
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na jeviště. Tak to bylo opravdu pikantní. Tohle 
prostředí je typickým příkladem pro všechny, kteří 
se hlásí na herectví a mají ty naivní a legrační 
představy o tom, jak jsou všichni herci bohatí a mají 
hogo fogo životy a všechno zadarmo, šminky i 
kadeřnice... Tak těm všem kandidátům na herectví 
bych popřála, aby viděli přesně tyhle štace jako je 
tady v Brandýsku, kde se také hraje divadlo! A je to 
úplně v pořádku - divadlo se má hrát všude. 
Podívejte, dneska je tu se mnou ještě slavnější 
Lukáš Vaculík nebo Martin Zounar a i Ti hrají v 
takových podmínkách. 
 
VÁŠ VELMI MILÝ OBLIČEJ A PŘÍJEMNÝ HLAS 
VÁS DOST URČUJE KE KOMEDIÍM A 
POHÁDKÁM. NICMÉNĚ NA VÁS VÍM, ŽE JSTE 
KDYSI HRÁLA JEDNU Z POSTAV VE TŘECH 
LEGENDÁCH O KRUCIFIXU OD JULIA ZEYERA. 
KTEROU Z LEGEND JSTE ZTVÁRNILA? 
 

Myslím, že to byla malířka. Byla jsem tehdy 
v šestém měsíci těhotenství, takže jsem byla hlavou 
úplně někde jinde. Dost jsem těhotenství prožívala. 
Ale ano, byla to malířka! 
 
JAK SE VÁM HRÁLO TAKOVÉ TĚŽKÉ TÉMA 
A JEŠTĚ K TOMU V TĚHOTENSTVÍ? 
 

V těhotenství je daleko těžší je hrát komedii než 
nějakou vážnější věc! 
 
JELIKOŽ MÁM VÁŠ HLAS MOC RÁDA, 
A JISTĚ NEJEN JÁ, POSTŘEHLA JSEM, ŽE 
JSTE V SERIÁLU MENTALISTA DABOVALA 
HLAVNÍ ROLI VYŠETŘOVATELKY. VIDĚLA JSTE 
ALESPOŇ JEDEN DÍL TOHOTO SERIÁLU? 
 

Viděla jsem nejen jeden díl, na seriál jsem se 
dívala, líbil se mi! Zároveň jsem si přitom říkala, co 
bych namluvila jinak a učila se z vlastních chyb. Můj 
synovec to sledoval v originále, tak jsem se na to 
dívala s ním a zároveň se i učila anglicky. Myslím, 
že to byl dobrý seriál, mě to bavilo! 
 
ZTVÁRNILA JSTE V DABINGU ZÁROVEŇ I 
SPOUSTY DALŠÍCH KRÁSNÝCH A ZÁSADNÍCH 
ŽEN. TŘEBA CHARLIZE THERON, CAMERON 
DIAZ A JINÉ... PŘIROSTLA VÁM NĚKTERÁ 
Z TĚCHTO ZAHRANIČNÍCH HEREČEK K SRDCI? 
 

Tak zrovna Charlize Theron, to je myslím 
mimořádná herečka. Naproti ní Cameron Diaz to 
pro mě není herečka, tak mě nikdy moc nebavila. 
Jinak je fajn také Nicole Kidman nebo Kathleen 
Turner, i když na tu jsem měla tenkrát dle mne moc 
mladý hlas. Ještě jsem strašně ráda dabovala 
doktorku v Nemocnici Chicago Hope a pak mám 
také moc ráda skotskou herečku, kterou dabuju na 
Kavčích horách v Taggertovi. 
 

Teď si zrovna nemohu vybavit jejich jména. 
 
MYSLÍM, ŽE CAMERON DIAZ JSTE HODNĚ 
POVZNESLA SVÝM HLASEM VE FILMU >ZATÍM 
SPOLU, ZATÍM ŽIVÍ<, KDE HRÁLA PO BOKU 
TOMA CRUISE… 
 

Jo tak to vím, na tenhle film si pamatuju! Přišla jsem 
dabovat do studia a říkám režisérovi, kdo namlouvá 
Toma Cruise, abych si ho alespoň představila, 
a naštěstí to byl někdo, koho znám. Seděla jsem 
tam tři hodiny sama a mluvila do prázdna, i milostné 
scény. Když toho partnera znáte, tak si alespoň 
představíte, jak mluví. Mnohem horší je to 
v opačném případě! Dneska už se bohužel dabing 
posunul a dělá se většinou tak, že jste tam sám, 
sama. Je to strašná škoda! 
 
TAKŽE CAMERON DIAZ VÁM MŮŽE VDĚČIT 
ZA MNOHO… 
 

Já ji také vděčím za slávu, ale tím to končí! /smích/ 
To jsem už kdysi někde řekla a všichni bulvární 
novináři to rozmázli. 
 
 
 
PRO VŠECHNY ÚČINKUJÍCÍ V BRANDÝSKU 
JSME SI PŘIPRAVILI MALOU HRU. Z NAŠEHO 
HRAVÉHO KLOBOUKU SI VYLOSUJTE TŘI 
PÍSMENKA A MY PO VÁS BUDEME CHTÍT, ABY 
JSTE ŘEKLA HNED PRVNÍ SLOVO, KTERÉ VÁS 
OD TOHO DANÉHO VYLOSOVANÉHO 
PÍSMENKA NAPADNE. 
 

 
S - sebevědomí, H - ho..., /smích/ no raději něco 
slušného, herectví, C - cvok 
 

Myslím, že to má i docela logiku tyhle tři odpovědi 
na písmenka... K herectví totiž potřebujete mít 
sebevědomí a být tak trochu i cvok! /opět smích/ 
Dobrá hra! 
 
 
BUDEME SE TĚŠIT, ŽE NÁS NAVŠTÍVÍTE S 
NĚJAKOU DIVADELNÍ HROU I POTŘETÍ. 
 

Mileráda sem k vám do Brandýska opět přijedu. 
 
 
DĚKUJEME ZA SKVĚLÉ A VYČERPÁVAJÍCÍ 
ODPOVĚDI! 
 
 
 

Jana Vránová, Daniel Koťan 
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VZDĚLÁVACÍ INSTITUCE 
  

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

ZŠ a MŠ Brandýsek 
 
Jarní aktivity 
Jakmile je venku teplo, trávíme s dětmi spoustu 
času venku, hrajeme si, sportujeme, tvoříme a 
učíme se na našich zahrádkách. Podnikáme také 
krátké výlety do blízkého okolí a vytváříme v dětech 
kladný vztah k přírodě. 
 

 
 
 Koncertování s Honzou Paulíkem 
Naší školku navštívili hudebníci a přivezli dětem 
velkou spoustu hudebních zážitků. Za doprovodu 
kytary si děti zazpívaly známé lidové písně. 
Seznámily se s velkou škálou dechových nástrojů. 
Nechyběla ani pěvecká soutěž. Dětem se 
vystoupení velmi líbilo.  
  
  
Čarodějnický rej 
Do školky přišla spousta čarodějnic a čarodějů. Děti  
i paní učitelky měly úžasné masky. Dopoledne si 
užily velkou spoustu čarodějnických soutěží, létání 
na koštěti, hod koštětem, přeskakování koštěte, hod 
kouzelnou bramborou, vaření lektvarů, skákání v 
pytli a mnoho dalších tematických úkolů. Maminkám 
moc děkujeme za výborné a originální občerstvení. 
 

 
 

 
Sportovní úspěchy 
Ve 12. ročníku slánského Plavecko-běžeckého 
poháru opět výborně reprezentovala naši školu 
Šárka Somrová. Blahopřejeme k 1. místu! 
 
Spolupráce s AVESem 
Příjemné jarní počasí využíváme k vycházkám a 
poznávání přírody. Mladší žáci navštěvují 
vzdělávací  programy AVESu na Čabárně, kde si 
také při zábavném a poučném putování po cestě s 
dvanácti stanovišti připomněli  Den Země. 
 

 
 

Přijímací řízení na střední školy 
Žáci deváté třídy  v minulých dnech úspěšně 
absolvovali přijímací řízení na střední školy. Všichni 
byli přiijati na obory, které si zvolili. Pět žáků bude 
pokračovat ve studiu na středních školách, ostatní 
se rozhodli pro učební obory. Dva žáci z 5. ročníku 
byli přijati ke studiu na osmiletém gymnáziu. Všem 
přejeme mnoho úspěchů v dalším životě a studiu. 
 

 
 

Ve školních lavicích je v září vystřídají prvňáčci. K 
zápisu se jich dostavilo 43. Právě pro ně jsou 
připravena tři setkání s názvem Těšíme se do školy 
ve dnech 9., 16. a 23. května vždy od 13 do 13.45 
hod v budově C. Děti budou mít možnost seznámit 
se se školním prostředím a získat tak před vstupem 
do školy jistotu a sebedůvěru. 
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KULTURA 

 „50 to sice není . . . 
                                                 ale 45 už je taky dost, ne?“ 

   O angažovanosti Fechtýřů už jsem se sice zmínil ve vztahu k volbám do zastupitelských orgánů v roce 1975.  
Nebyla to však jediná příležitost, jak jsme se zapojili do dění v naší obci. V roce 1976 to byly také oslavy  
Svátku práce - 1. máje, kdy jsme se postavili do čela prvomájového průvodu.  
   Vlastně to všechno začalo už o rok dříve v bývalé brandýské kovárně. Ptáte-li se, kde to bylo, tak když 
pojedete od kina a odbočíte na Cvrčovice, tak na pravé straně jsou za zdí pozůstatky Jágrova statku a na  
straně levé stála ta kovárna. Vždyť také ulice, kterou se přijíždí do nové zástavby pod lesíkem, se jmenuje „Nad 
Kovárnou“. V této kovárně, která už v roce 1975 jen chátrala, se našly kromě jiných věcí také nádherný pohřební 
vůz a bryčka. Pohřební vůz se nám tenkrát nehodil (dnes už bychom ho asi upotřebili), ale  
ta bryčka, to by bylo něco pro bluegrassovou kapelu, kde se cowboyové v písních prohánějí po pláních na 
koních a farmáři v bryčkách… Zkrátka netrvalo dlouho a podařilo se nám tu bryčku získat, a to dokonce od 
původního majitele, kterému kovárna patřila do roku 1948. Poškozena moc nebyla a to, co bylo potřeba  
opravit, to jsme my „Poldováci“ vyrobili a vyměnili. Když už byla nabarvená a nalakovaná, zmínili jsme se 
někdejšímu předsedovi MNV panu Hoffmannovi, který nám byl mimochodem velmi nakloněn, že bychom mohli 
s bryčkou vyjet v prvomájovém průvodu a živě hrát na jeho obvyklé trase: škola – důl Michael – hřiště Olšany.  
„…a nemusíte pane Hoffmann vymýšlet, jaké alegorické vozy do průvodu připravíte,“ navrhovali jsme. 
„Chlapci, to by šlo,“ uvítal náš návrh předseda. „Co k tomu ode mne potřebujete?“ 
„Celkem nic, jenom pár koní,“ odpověděl jsem s trochou ironie v hlase. 
„Chlapci, to je to nejmenší,“ slíbil bez přemýšlení pan Hoffmann. 
„Ale chlapci,“ ostře se na nás ještě zadíval, „ne, že mi budete hrát do  
Internacionály ty vaše Jesse Jamese“.  
   Přislíbili jsme a začali konat přípravy. Dodatečně jsme si ale uvědomili,  
že by to chtělo nějakou přípravnou jízdu, protože nikdo z nás nemá  
s koňmi nejmenší zkušenosti. 
„Chlapci, to nevadí,“ ujišťoval nás pan Hoffmann, když jsme mu tuto  
drobnost sdělovali. „Zajistím vám pár koní a k tomu i kočího. Domluvíme také zkušební jízdu a na 1. máje kočí 
koně vyhřebelcuje a připraví, jako by jeli na svatbu. Buďte bez starosti.“ 
A tak jsme tedy byli. Až do posledního týdne v dubnu. Bohužel ani v tomto čase se nám však nepodařilo 
realizovat zkušební jízdu nebo se alespoň sejít s kočím a domluvit nějaké základní věci. Teprve před oslavami 
čarodějnic jsme se dověděli, že s těmi koňmi je to nějaké zamotané.  
„Vše je zajištěno,“ ujišťoval nás předseda. „Vyzvednete si koně a kočího přímo ve statku u Krausů. Bude na  
vás čekat.“ Marně jsme však 1. května ráno, když jsme přišli do statku, kočího vyhlíželi. Podle hlasitého  
chrápání jsme ho potom našli spícího v hnoji u koní po probdělé a propité noci čarodějnic. To už se ale průvod 
začal srocovat. A protože bylo domluveno, že my pojedeme vpředu, byli už pořadatelé značně nevrlí, když  
nám se teprve podařilo kočího vzbudit. Zjevně nevěděl, že má i on být součástí průvodu. Co součástí - atrakcí 
v prvomájovém průvodu! Tou se nakonec stejně stal, a my s ním. Smrděl totiž jako „cap“, když usedal na  
kozlík. A tak jsme ho, ještě než jsme se připojili k průvodu, vyhodili z kozlíku a on musel jít vedle bryčky.           
A koně? Nebýt toho, že kočí byl slaboduchý, mohly by orgány moci považovat jejich zoufalý stav za politickou 
provokaci. Pochopitelně, že jakmile jsme se zařadili do průvodu, začaly se ozývat hlasy občanů, že nemohou 

v takovém smradu vydržet, natož provolávat: „Ať žije 1. máj.“ 
Nakonec pořadatel rozhodl, že nás s bryčkou přesune na konec 
průvodu, kde ten smrad nebude nikomu vadit. Mělo to své  
výhody – pro nás. Mohli jsme si hrát, co jsme chtěli, protože 
oficiální hudba, která hrála internacionálu a hymny byla vpředu. 
Mělo to však i své nevýhody – pro účastníky průvodu.  
Pořadatelé zapomněli na to, že průvod půjde od dolu Michael 
zase nazpět po stejné trase a  na to, že i koně mají také své 
potřeby. Mohu říci, že jich měli při cestě k dolu Michael hodně.  
A tak se při zpáteční cestě museli účastníci průvodu       
nejednou prodírat koňskými exkrementy. Touto jízdou                 
pro nás skončila romantika koňských spřežení.     pp 

1976 Fechtýři 
v průvodu 
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Military klub Brandýsek 
 
7. května 2018 – Připomenutí 73. výročí osvobození obce Brandýsek 
 

Na místním hřbitově zazněla salva. Květinové věnce, slova 
díků starosty obce a ruského ambasadora uctili památku 
těch, kteří položili v Brandýsku oběti nejvyšší, a to 
v nejtěžších  okamžicích druhé světové války. V květnových 
dnech pětačtyřicátého se v okolí obce zkřížily cesty 
fragmentů Schörnerovy armády a ruských obrněných svazů 
postupujících ku Praze. Střet si vyžádal nemalé ztráty 
vojenské, ale i civilní. 
Bezpochyby však odvrátil tragédii snad mnohem horší. I 

 dnes se naší obcí znovu rozduněla palba podobná té z časů 
osvobození. Rekonstrukcí událostí s bojovou ukázkou jsme si „dny osvobození“ již po 13. připomněli 
právě 7. května. 
 

Znepokojení povstalci z řad místních obyvatel zastavují 
 německé nákladní vozidlo a kořistí se jim stávají různé zbraně 
 včetně lehkého kulometu. Německá osádka neklade odpor a 
 odjíždí. K místu povstaleckého zátarasu se blíží jednotka 
 německé wehrmacht, která se stává cílem palby a  okamžitě se  

přeskupuje do bojového postavení. Příslušníci německé 
 jednotky ale nechtějí na konci války obětovat své životy, a proto 
 se jim nedaří prolomit si cestu. Po krátké přestřelce se do řad 
 bojové linie přidává projíždějící jednotka zbraní SS v čele 
 s obrněným vozidlem, která  okamžitě zaujímá útočnou formaci. 
 S brutalitou sobě vlastní úspěšně potlačuje lidový odpor.  

Povstalci utrpí velké ztráty a jejich snaha je zničená. SS a  
wehrmacht pomalu začínají seskupovat svou techniku a míní s  
kolonou pokračovat v úprku do Říše. V dohledu se však objevují  
dva motocykly z čela svazů Rudé armády. Ruští průzkumníci  
okamžitě spatřují nepřítele a motospojka hlásí pozice pro letecký  
útok. Ten je pro nepřítele zdrcující. Zasažený nepřátelský  
transportér a ohlušující výbuchy působí v řadách překvapených  
vojáků zmatek. Němci se seskupují a mezi zbytky zátarasů a 
 techniky tvoří obrannou linii proti Rusům, kteří se vynořují v  
dohledu. Rachot ruských kulometů a automatů po tvrdém boji  
rozdrcuje německou linii a rudoarmějci po boku s přeživšími  
povstalci německé řady dobývají. Vojáci wehrmacht jsou zatýkáni, zbytky vojáků zbraní SS, nezlomně 
věrných svému přesvědčení, jsou na místě popravováni.  
Rudoarmějci vítězí! 
 

Děkujeme všem zúčastněným klubům vojenské historie za účast na akci, skvělou spolupráci a 
přejeme hodně zdaru! 
Děkujeme všem partnerům, kteří nás podporují finančně, organizačně nebo jen svou pomocí při 
přípravách a propagaci! 
Největší dík patří vám, všem našim návštěvníkům, bez kterých by nemělo smysl akci pořádat. Jsme 
velice rádi, že jste nás i letos podpořili svou velmi vysokou účastí a věříme, že jste byli spokojení! 
Těšíme se na vás na další akci Military klubu Brandýsek, která se bude konat v září, a to MILITARY 
DEN 2018, který jistě potěší zejména naše nejmenší. 

Marek Polčič 
Předseda MKB 
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SDRUŽENÍ V OBCI 

SDH Brandýsek 
 
Výjezdová jednotka 
 
V posledních týdnech se naše jednotka nenudí, 
ke dni 10. 5. 2018 byla naše výjezdová jednotka 
povolána k 19 mimořádným událostem. Ve 
srovnání s loňským a předloňským rokem se 
k tomuto datu počet poplachů zdvojnásobil.  

Mezi poslední 
události patří např. 
požár osobního 
automobilu v  
Brandýsku (7. 5. 
2018) nebo požár 
střechy bytového  

domu ve Slaném (2. 5. 2018). Za zmínku stojí i 
požár skladovací haly v obci Úholičky, kde byl 
vyhlášen třetí stupeň požárního poplachu  
(30. 4. 2018). Část jednotky se tak připravovala 
na večerní dozor při pálení čarodějnic a část 
zasahovala u požáru.  
Členství ve výjezdové jednotce ovšem není jen 
ježdění k požárům a jiným událostem, ale 
obnáší i odbornou přípravu. Teoretická odborná 
příprava, kdy každý hasič musí být v určených 
tématech proškolen jako např. školení první 
pomoci, proběhlo 27. 4. 2018 pod vedením Míši 
Veselé, členky našeho SDH a lektorky 
zdravotnické záchranné služby středočeského 
kraje. 

Do praktické odborné 
přípravy, mimo jiné 
spadá výcvik nositelů 
dýchací techniky.  
Každý uživatel má 
povinnost jednou za 3 
měsíce absolvovat zásah 
nebo výcvik v dýchací 
technice. Pro tento 
výcvik jsme několikrát 
použili prostory místní 
základní školy nebo  

budovu bývalého kina. Nyní jsme si domluvili 
návštěvu Hlavní báňské 
záchranné stanice v  
Praze a jejich cvičného  
polygonu, nebo-li  
„dýmnice“ jak říkají  
polygonu báňští  
záchranáři.  

Významnou akcí, 
které se náš sbor 
zúčastnil, byla již 
tradiční 
rekonstrukce 
bitvy o Brandýsek 
kterou pořádal 
7. 5. 2018 již po  

13. Military klub naší obce. Před samotnou 
bitvou zástupci našeho sboru položili věnce na 
místním hřbitově a 
uctili památku těch, 
kteří položili život  
v době druhé 
světové války.  
 
Po ukončení  
pietního aktu jsme  
prováděli organizační a požární zabezpečení 
v areálu bývalé vodárny, kde se rekonstrukce 
bitvy odehrávala. 
 
 
 
 
 
 
 
 

Při vjezdu do 
areálu jsme se 
opět setkali s 
neukázněností 
některých řidičů při 
parkování. Naše 
Tatra sice projela, 
ale za asistence  

1 člověka na každé straně vozu. 
Proto prosíme, až budete někde parkovat, 
ujistěte se, že necháváte dostatek místa pro 
projetí složek integrovaného záchranného 
systému. Děkujeme 
 

Za SDH/JSDH Brandýsek 
David Korecký 
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FK Brandýsek 
 
Jarní výsledky A mužstva: 
FK B– Viktoria Černuc 1 : 2 / 1 : 0 poločas /  Slovan Dubí – FK B 2 : 1 / 2 : 1 /  V.Šulc 
Branka: Rybka- p.kop 
 
FK B – Velvary „B“  2 : 3 na pok.kopy / 2: 2 /   Tuchlovice „B“ – FK B 1 : 2 / 0 : 1 / 
Branky:Valášek,Tesař     Autoři branek: Balín,Michálek 
 
FK B – Novoměstský Kladno 1 : 3 / 1 : 1 / Tesař Slovan Kladno – FK B 1 : 0 / 0: 0 / 
 
Slavoj Pozdeň – FK B 1 : 2  / 0 : 1 / 
Branky vstřelili Tesař a Hink. 
 
8. května se na hřišti v Brandýsku uskutečnil již 4. ročník Poháru Osvobození v kategorii 
nejmladších přípravek ročníku 2010 a ml. V turnaji se představilo 10 týmů mj. SK Slaný, Kročehlavy, 
Slavoj Kladno,Vinařice, Stehelčeves, SK V. Přítočno, SK V. Přílepy, Zákolany a domácí borci. 
Oživením byl start malých nadějí HC Lev Slaný hrajících v bílých dresech FK Brandýsek. Hrálo se 
ve dvou skupinách systémem každý s každým. S hlavním turnajem zároveň proběhl i turnaj 
doplňkový, a to ročníků 2011 a mladších. Zde startovalo osm družstev. 
Byl to úchvatný pohled na malé sportovce, jak se snaží podat co nejlepší výkon a uhrát co nejlepší 
umístění. V hlavní soutěži se nejvíce dařilo hráčům SK Velké Přítočno a SK Kročehlavy. 
Chtěl bych poděkovat zejména Ing. Leošovi Reichelovi za perfektní organizaci turnaje i všem 
ostatním, kteří se podíleli na přípravě a zdárném průběhu Poháru Osvobození. 

                                             Jaroslav Mach  
.  

24 hodin v Dolním Bousově již po páté. 
 

Tak se nám to zase blíží. V červnu se již popáté  
zúčastníme nejtěžšího závodu pionýrů na světě! V 
Dolním Bousově to opět vypukne 22. června v 17,00 a 
skončí v den následující ve stejnou hodinu. Z naší obce 
se o co nejlepší umístnění mezi 113 přihlášenými týmy 
poperou dva. Jitopeto Stars a Pepa Tým. Ze sousedních 
Cvrčovic se zúčastní také dva týmy, a to SAKO 
Cvrčovice a Premier league. Přípravy na technice jsou v 
plném proudu a dolaďují se opravdu i detaily! Někteří z 
Vás měli možnost osobně si prohlédnout naše závodní 
stroje při loňském Military dnu. Největší rivalita bude již 
tradičně mezi týmem Jitopeto Stars a Pepa týmem. 
Letošního ročníku se bohužel nezúčastní další tradiční 

tým z naší obce a to PTT (Přefik Traktor Tým). Podle dosud nepodložených informací se ale již teď 
honí v hlavě zakladateli a duchovním otci tohoto týmu plány na ročník příští! My v to pevně věříme! 
Podrobné informace naleznete na stránkách www.fichtl.motocrosscup.cz . Buď nás můžete podpořit 
osobně v Bousově, za což bychom byli moc rádi, nebo nás můžete v dobu konání závodu sledovat 
online na stránkách www.casomeric.cz   
 
Držte nám palce, budeme to potřebovat!! 
 

Tomáš Veselý 
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INZERCE 

 
 
 
 
 

 
 

CVRČOVICKÁ PEKÁRNA, s.r.o. 
přijme 

PRACOVNÍKA/CI NA BALENÍ VÝROBKŮ 
Plný úvazek, Cvrčovice 
Nástup možný ihned. 

 
Požadujeme: 

Manuální zručnost, samostatnost, pečlivost, 
komunikativnost.  

Vhodné i pro aktivní důchodce. 
 

Co nabízíme? 
Perspektivní zaměstnání, 

jistotu výdělku a výplatu vždy 
včas na účtu, zázemí silné 

a stabilní společnosti, možnost 
seberealizace a odborného  

rozvoje, stravenky, zaměstnanecké benefity 
 

PRACOVNÍ DOBA:  
 

NEDĚLE – PÁTEK 
Odpolední směna  

 
 
    

V případě zájmu nás kontaktujte 
na tel.: 606 680 203 

nebo na e-mail: 
tomaskloubek@pekarnacvrcovice. 

 
 
 
 
 

 
 
 
 
 

 
 

Hledáme pracovníka na pozici 
PEKAŘ – MÍSIČ, PECÁK, PEKAŘ/ka 

PRACOVNÍK/CE NA BALENÍ VÝROBKŮ 
Plný úvazek, Cvrčovice 

 
Požadujeme: 

Manuální zručnost, samostatnost, pečlivost, 
komunikativnost. Vyučení nebo praxe v oboru 

není podmínkou, ale je výhodou. 
Nezaučené zaučíme. 

 
Co nabízíme? 

Perspektivní zaměstnání, 
jistotu výdělku a výplatu vždy 

včas na účtu, zázemí silné 
a stabilní společnosti, možnost 

seberealizace a odborného  
rozvoje, možnost služebního 

ubytování, stravenky, zaměstnanecké 
benefity 

mzda až 32.000 Kč (dle zařazení) + bonusy 
 
 
 
 
 

V případě zájmu nás kontaktujte 
na tel.: 606 680 203 

nebo na e-mail: 
tomaskloubek@pekarnacvrcovice. 
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POZVÁNKY 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

INFORMACE    
Pošta Brandýsek      Obecní úřad Brandýsek 
 
Tel.: 954 227 341      Tel.: 312 283 701 
PO: 8:00-11:00 13:00-15:00 15:30-17:00 hod.  E-mail: info@brandysek.cz 
ÚT: 8:00-11:00 13:00-15:00 15:30-16:00 hod.   
ST: 8:00-11:00 13:00-15:00 15:30-18:00 hod.  PO:  7:00-11:00 12:00-17:00 hod. 
ČT: 8:00-11:00 13:00-15:00 15:30-16:00 hod.  ST: 7:00-11:00 12:00-18:00 hod. 
PÁ: 8:00-11:00 13:00-15:00 15:30-16:00 hod.  ČT:           12:00-14:30 hod. 
 
Knihovna Brandýsek 
 
ÚT: 8:30-11:00 12:00-17:00 hod.  SO: 9:00-15:00 hod.     Tel.: 722 169 111 
ČT: 8:30-11:00 12:00-17:00 hod.  E-mail: brandysek.knihovna@seznam.cz 
         
HASIČI Brandýsek        
Tel.: 721 955 381       

 
Obecní úřad Brandýsek, IČO 00234168, Slánská 62, 273 41, Brandýsek, Telefon: 312 283 701,  
e-mail: info@brandysek.cz  www.brandysek.cz  www.facebook.com/obecBrandysek 
Redakční rada: David Korecký, Ladislava Tasutijová DiS, Ivona Černická, OÚ Brandýsek 
Vydávání schváleno Ministerstvem kultury ČR č.e. E 10346 ze dne 26.06.2000 
Datum vydání: 31. 5. 2018  
Adresa pro zasílání příspěvků a inzerátů:  redakce.kizob@seznam.cz  Příští číslo: Září 2018 
Adresa pro zasílání inzerátů a reklam:  info@brandysek.cz 

 


